

FC: 01654/25/SAS/CDENO/CRR/NW
REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX- TRAVAIL-PATRIE
MINISTERE DE L'ELEVAGE, DES PECHEES
ET DES INDUSTRIES ANIMALES

REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE -WORK-FATHER LAND
MINISTRY OF LIVESTOCK, FISHERIES
AND ANIMAL INDUSTRIES

NORTH WEST LIVESTOCK DEVELOPMENT FUND (N.W.L.D.F.)
[CAISSE DE DEVELOPPEMENT DE L'ELEVAGE DU NORD-OUEST (CDENO)]

Tel. Fax: (237) 233 36:22:52

TEL: 233:36:14:40

BP 399 MANKON BAMENDA

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER NO .003 /ONIT/CDENO/CITB/2025 OF
05 /02 /2025" FOR THE SUPPLY OF LIVESTOCK VACCINES TO CDENO.

1. **SUBJECT OF INVITATION TO TENDER:** The Administrative Director of CDENO, (Contracting Authority) hereby launches by an Open National Invitation to tender FOR THE SUPPLY OF LIVESTOCK VACCINES TO CDENO.
2. **NATURE OF SERVICE:** The services of this contract comprise notably: (supply of livestock vaccines, transportation, handling and reception, where appropriate to be indicated by the Contracting Authority or Project Owner).
 - 1) PASTOVAX;
 - 2) SYMPTOVAX ;
 - 3) PERIVAX;
 - 4) NODULOVAX;
 - 5) ANTHRAVAX
 - 6) Diluant NaCl 0.1L;
3. **EXECUTION DEADLINE:** The maximum deadline for the job forming the subject of this invitation to tender shall be **two (02) months** from the date of notification of the service order for supply
4. **ALLOTMENT:** The supply shall be in a single lot
5. **ESTIMATED COST OF PROJECT :** The provisional amounts after studies for the supply is fifty seven million five hundred thousand (57,500,000) FCFA
6. **PARTICIPATION AND ORIGIN:** Participation in this invitation to tender is open to all registered and qualified enterprises of the Republic of Cameroon, with the necessary financial capability, technical and professional expertise in general supplies.
7. **FINANCING** –This project shall be financed by CDENO budget for 2025, chap 61:03:00
8. **SUBMISSION METHOD**
The submission method chosen for this consultation is **OFFLINE**
9. **BID BOND:** Each bidder must attach to his/her administrative documents a bid bond issued by a first-rate banking institution authorized to issue bonds for public contracts, approved by the

Ministry in charge of Finance amounting to **One million one hundred and fifty thousand (1,150,000)FCFA**.

This attestation, which must be original, should be valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids. Failure to produce a bid bond issued by a first-rate banking institution or financial body authorised to issue bonds for public contracts, approved by the Ministry in charge of Finance shall result in the bid being rejected. A bid bond not related to the consultation concerned shall be considered absent. No bid bond submitted by a bidder during the bid opening sessions shall be admissible

10. **CONSULTATION OF TENDER FILE:** The tender documents are available for consultation at CDENO, SIGAMP UNIT, Box 399 Bamenda, Tel: 233 36 10 17
11. **ACQUISITION OF TENDER FILE:** The tender can be obtained from CDENO Bamenda, SIGAMP UNIT, Box 399 Bamenda, Tel: 233 36 10 17 / 677451721 upon presentation of a receipt showing payment of a non-refundable sum of **Seventy thousand (70,000) FCFA** payable into ARMP account no. 100010686097568660001-28 of BICEC Bank.
12. **SUBMISSION OF BIDS:** Bids in English or French shall be submitted in Seven (7) bound copies i.e. one (1) stamped original and Six (6) copies and should reach CDENO, SIGAMP UNIT on or before the 13/03/2025 at **11.00 A.M** in a single envelope comprising the administrative, technical and financial Documents upon the issue of an acknowledgement receipt. The Envelope shall be addressed as follows:
- << **OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER NO .003/ONIT/CDENO/ITB/2025 OF 05/02/2025 FOR THE SUPPLY OF LIVESTOCK VACCINES TO CDENO**>>
- 'To be opened only during the bid opening session'*

13. **ADMISSIBILITY OF BIDS:**

Administrative documents, the technical offer and the financial offer must be inserted in different separate sealed envelopes and submitted in sealed envelope.

The following shall be inadmissible by the Project Owner,

- Bids revealing the identity of the bidders;
- Bids submitted after the deadline for submission;
- Bids without indications on the identity of the invitation to tender;
- Bids non-compliant with the bidding method;
- Failure to produce the number of copies specified in the Special Regulations or offer only in copies.

Any incomplete tender in accordance with the requirements of the tender file shall be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by a first- category body or financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue bonds for public contracts or failure to comply with the model documents in the tender file shall result in the outright rejection of the tender without any other procedure. A bid bond produced but having no connection with

the consultation concerned shall be considered as absent. A bid bond submitted by a tenderer during the tender opening session shall be inadmissible.

14. **OPENING OF BIDS:** The Bids shall be opened in a single phase in the conference hall of CDENO on the 13/03/2025 at 12:00 prompt. Only bidders may attend or be represented by a single duly mandated person even in case of group of enterprises.

Under pain of rejection, the documents required in the administrative file must be produced in originals or in copies certified as true by the issuing department or the competent administrative authority, in accordance with the stipulations of the Special Regulations. They must be valid at the original date limit of bid submission or must have been produced after the date of signature of the tender notice.

In case of the absence or non-conformity of any document in the administrative file at the bids opening session, a period of 48 hours shall be granted to the bidders concerned to produce or replace the document in question.

Failure to comply with the required number of copies as indicated in the Special Regulations shall result in the bid being rejected.

15. **EVALUATION CRITERIA.**

ELIMINATORY CRITERIA:

- a) Absence of the bid bond;
- b) Failure to produce, after the deadline of 48 hours following the opening of bids, a document in the administrative file that is deemed to be non-compliant or missing (except bid bond);
- c) False declarations, fraudulent schemes or forged documents;
- d) Failure to comply with 75% essential criteria
- e) Absence of the sworn statement for not having abandoned contracts during the last three years;
- f) Absence of a quantified unit price in the Financial Bid;
- g) Failure to comply with one of the major technical specifications specified in the Technical Description of the supplies of this TF,

a. ESSENTIAL CRITERIA:

The technical documents shall be evaluated following the binary method:

- General Presentation
- Personnel
- References
- Equipment
- After-Sales Service;
- Methodology
- Financial Capacity

Only bids that score above 75% yes criteria on the technical tender shall have their financial tender evaluated

16. **AWARD OF THE CONTRACT:** The contracting authority shall award the contract to the bidder whose offer is technically qualified and lowest bidder.

17. **MAXIMUM NUMBER OF LOTS:**

The supply is only in One Lot

18. **VALIDITY OF TENDER:** The bidders shall remain committed to their bid for 90 days from the deadline set for the submission of bids.

19. **COMPLEMENTARY INFORMATION:** Further information can be obtained from the CDENO office, SIGAMP UNIT or the Contracting Authority Box 399 Bamenda, Tel: 233 36 10 17 / 677451721.

20. **FIGHT AGAINST CORRUPTION AND MALPRACTICES**

To report corrupt practices, facts or acts, please call CONAC on 1517, the Authority in Charge of Public Contracts (MINMAP) (SMS or call) on (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, ARMP or the Contracting Authority on 2 33 36 14 40..

Done at Bamenda on 05-02-2025

The ADMINISTRATIVE DIRECTOR OF CDENO

(The Contracting Authority).

Copies

- MINMAP
- ARMP (for publication and archiving)
- Chairman CDENO ITB
- Notice board (for information)
- Chrono



Mbah Shupong Michael

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PAIX- TRAVAIL-PATRIE

**MINISTERE DE L'ELEVAGE, DES PECHEES
ET DES INDUSTRIES ANIMALES**

**CAISSE DE DEVELOPPEMENT DE
L'ELEVAGE DU NORD-OUEST (CDENO)**

Tel. Fax: (237) 233 36:26:15
Email: cdenobda@yahoo.com

REPUBLIC OF CAMEROON

PEACE -WORK -FATHER LAND

**MINISTRY OF LIVESTOCK, FISHERIES
AND ANIMAL INDUSTRIES**

**NORTH WEST LIVESTOCK
DEVELOPMENT FUND (NWLDF)**

TEL:23336:14:40 /677 83 12 21
BP 399 MANKON BAMENDA

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert n° 003 /AONO/CDENO/CIPM/2025 du 05 / 02 /2025 pour l'acquisition de vaccins pour la Caisse de Développement de l'Elevage du Nord-Ouest (CDENO)

1. Objet de l'Appel d'Offres

Le Directeur Administratif de la CDENO (Autorité Contractante), lance un appel d'offre pour l'acquisition des vaccins pour la Caisse de Développement d'Elevage du Nord-Ouest (CDENO).

2. Consistance des prestations

Les prestations du présent marché comprennent l'acquisition des vaccins pour la Caisse de développement d'élevage du Nord-Ouest

- 1) PASTOVAX;
- 2) SYMPTOVAX ;
- 3) PERIVAX;
- 4) NODULOVAX;
- 5) ANTHRAVAX
- 6) Diluant NaCl 0.1L

3. Délais de livraison

Le délai maximum prévu par le Maître d'ouvrage pour la livraison des vaccins, objet du présent appel d'offres est de deux mois

4. Allotissement

Les fournitures seront dans un lot

5. Coût prévisionnel

Le coût total de ces travaux est arrêté à la somme de 57,500,000 FCFA

6. Participation et origine

La participation est ouverte aux entreprises de droit Camerounaise

7. Financement

Les prestations objet du présent appel d'offres sont financées par le budget de la CDENO pour l'exercice 2025 sur la ligne d'imputation budgétaire n° 61 :03 :00

8. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est HORS LIGNE

9. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans l'annexe 11 du DAO d'un montant de **Un million cent cinquante mille francs (1,150,000) FCFA** et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date (limite) de validité des offres.

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

10. Consultation du dossier d'Appel d'Offres

Le dossier d'appel d'offres peut être consulté aux heures ouvrables auprès de la CDENO (unité SIGAMP, tel No. 233 36 10 17)

11. Acquisition du dossier d'Appel d'Offres

La version physique du dossier d'appel d'offres peut être obtenue au [Lieu de retrait du DAO (unité SIGAMP chargée de offres, tel No. 233 36 10 17) dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable des frais d'achat du DAO de **70,000 (Soixante-dix mille)** francs CFA à la compte ARMP no 100010686097568660001-28 du banque BICEC. Cette quittance devra identifier le payeur comme représentant l'entreprise désireuse de participer à l'Appel d'Offres.

12. Remise des Offres

Chaque offre rédigée en Français ou en Anglais, en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels, conformes aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offre, devra être déposée contre un récépissé sous plis fermé, à la la CDENO (Unité de SIGAMP) , au plus tard le 13 / 03 /2025 à 11 heures, heure locale et devront porter la mention :

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert n° 003/AONO/CDENO/CIPM/2025 du 05/02/2025 pour l'acquisition des vaccins pour la Caisse de Développement de l'Elevage du Nord Ouest (CDENO)

A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement."

Les offres parvenues après les dates et heure limites de dépôt des offres ne seront pas reçues.

13. Recevabilité des offres

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous plis scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- Les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires,
- Les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt.
- Les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- Les plis non-conformes au mode de soumission
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière de première catégorie agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14. Ouverture des plis

L'ouverture des offres aura lieu en un temps le 13 / 03 /2025 à 12 heures précises dans la salle de Commission interne de la CDENO.

Seuls le soumissionnaire peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de son choix ayant une parfaite connaissance du dossier et mandater à cet effet.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent être valides à la date limite originelle de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, un délai de quarante-huit heures est accordé aux soumissionnaires concernés pour produire ou remplacer la pièce en question.

Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqués dans le RPAO, entraînera le rejet de l'Offre

15. Critères d'évaluation

15.1 Critères éliminatoires

- a) De l'absence du cautionnement de soumission ;
- b) De la non -production au-delà du délai de 48h d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis, (excepté le cautionnement de soumission);
- c) Des fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou falsification des pièces ;
- d) Du non-respect de 75% critères essentiels;
- e) De l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des prestations au cours des trois dernières années ;
- f) De l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'Offre financière ;
- g) Du non-respect de l'une des spécifications techniques majeures indiquées dans le Descriptif des
- h) fournitures du présent DAO, le cas échéant ;

15.2 Critères essentiels

L'offre technique du soumissionnaire sera évaluée sur les éléments suivants :

A présentation de l'offre ;

- Les références du soumissionnaire ;
- Le service après-vente (disponibilité des pièces de rechange, atelier de réparation, personnel technique) ;
- Le calendrier de livraison (planning et calendrier de réalisation des services connexes) ;
- Les preuves d'acceptations des conditions du marché (Le Cahier des Clauses Administratives Particulières(CCAP) et les spécifications techniques paraphés et signés à la dernière page);

- la Qualification et expérience du personnel;
- Les Moyens logistiques,
- Méthodologie
- Le délai de garantie ;

Seules les offres ayant totalisé à l'issue de l'évaluation technique une note supérieure ou égale à **75%** points sur la base du critère oui seront évaluées financièrement.

16. Attribution de contrat

Le contrat sera attribué au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins-disante.

17. Nombre maximum de lots :

L'offre est dans un seul lot

18. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagées par leurs offres pendant une période quatre-vingt-dix jours (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

19. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus tous les jours aux heures ouvrables auprès de la CDENO (Unité de SIGAMP), BP 339 Bamenda, Tel 233 36 10 1 / 677451721

20. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, l'ARMP ou le MO numéro 233 361 440

Bamenda, le 08-02-2025

*Le Directeur Administratif
(Autorité Contractante)*

Ampliations :

- ARMP (pour publication et archivage)
- Président CIPM (pour information)
- MINMAP
- Affichage



Mbah Shupong Michael